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Ministeren
J.nr. mst-605-00146

Den 17. november 2008

Miljøministerens svar på spørgsmål nr. 52 (alm. del) stillet af Folketin-
gets Miljø- og Planlægningsudvalg.

Spørgsmål 52
Kan de indkøbte mængder diuron fra 2007 nå at blive anvendt lovligt inden 
den 13. december 2008, og hvordan vil det i givet fald påvirke indikatoren 
for behandlingshyppighed samt de nye indikatorer, der er foreslået af rege-
ringen?

Svar
Ud fra salgstallene og bemærkningerne i besvarelsen af spørgsmål 51 
ovenfor må det vurderes, at i hvert fald hovedparten af den solgte mængde 
kan anvendes lovligt inden anvendelsesforbuddet træder i kraft. 

Et generelt øget pesticidsalg vil alt andet lige medføre en højere behand-
lingshyppighed, idet behandlingshyppigheden beregnes ud fra den solgte 
mængde. Til gengæld forventes et eventuelt let øget forbrug af diuron i år
ikke at påvirke behandlingshyppigheden i 2008 men hvis avlerne udeluk-
kende har brugt lageret af diuron i stedet for andre ukrudtsmidler, vil salget 
af disse midler falde og det vil påvirke behandlingshyppigheden i nedadgå-
ende retning. Dette vil dog være vanskeligt at se i forhold til den samlede 
mængde. 

Med hensyn til spørgsmålet om de nye indikatorer, vil jeg henvise til min 
besvarelse af spørgsmål 54.
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